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Protokół nr 51/2024 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 19 lutego 2024 r. w godz. od 1530 do 1550 

w sali nr 26 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1. Kamil Klimek– Przewodniczący Komisji  

2. Krystyna Gwiazdowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Mariola Brygida Karpińska 

5. Jacek Roszkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta 

2. Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach 

3. ks. Rafał Kołodziejski – osoba reprezentująca mieszkańców wnoszących petycję 

                          

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powitał zebranych  

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami.  

Radni nie mieli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 50/2023 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 grudnia 2023 r. 

2. Rozpatrzenie petycji mieszkańców Suwałk o nadanie nazwy nowo powstałemu rondu  

u zbiegu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada imienia św. Franciszka z Asyżu. 

3. Rozpatrzenie petycji mieszkańców dotyczącej poprawy bezpieczeństwa na ulicy 

Franciszkańskiej w Suwałkach. 

4. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 50/2023 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 grudnia 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag, wobec czego Protokół nr 50/2023 z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 14 grudnia 2023 r., 

został przyjęty.  

 

Ad pkt. 2  

Rozpatrzenie petycji mieszkańców Suwałk o nadanie nazwy nowo powstałemu rondu  

u zbiegu ulic Franciszkańskiej i 11 Listopada imienia św. Franciszka z Asyżu. 

– Petycja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

– Opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

– Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



2 
 

 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przypomniał, że 

sprawa została skierowana do Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w 

Suwałkach z prośbą o zajęcie stanowiska. Komisja ta wypracowała opinię pozytywną i 

sprawa wróciła ponownie pod dyskusję Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, że 

członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami projekt opinii oraz projekt uchwały.  

Przekazał głos obecnemu na posiedzeniu przedstawicielowi osób składających petycję –  

ks. Rafałowi Kołodziejskiemu.  

 

ks. Rafał Kołodziejski reprezentujący osoby składające petycję powiedział, że z inicjatywą 

wystąpili do niego mieszkańcy ul. Franciszkańskiej oraz parafianie. Poprosił, w imieniu 

własnym, jak i osób, które się do niego zgłosiły, o pozytywne rozpatrzenie petycji i nadanie 

rondu imienia św. Franciszka z Asyżu. Wyjaśnił, że jest to patron ekologii, przyrody, 

zwierząt, więc będzie godnym patronem wskazanego w petycji miejsca.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem opinii. 

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła opinię Komisji w sprawie w sprawie uwzględnienia petycji mieszkańców 

Suwałk o nadanie nazwy nowo powstałemu rondu u zbiegu ulic Franciszkańskiej i 11 

Listopada imienia św. Franciszka z Asyżu. 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uwzględnienia petycji 

mieszkańców Suwałk o nadanie nazwy nowo powstałemu rondu u zbiegu ulic 

Franciszkańskiej i 11 Listopada imienia św. Franciszka z Asyżu. 

 

ks. Rafał Kołodziejski reprezentujący osoby składające petycję podziękował za pozytywne 

rozpatrzenie petycji.  

 

Ad pkt. 3 

Rozpatrzenie petycji mieszkańców dotyczącej poprawy bezpieczeństwa na ulicy 

Franciszkańskiej w Suwałkach. 
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– Petycja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

– Upoważnienie do kontroli stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

– Pismo z Policji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

– Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

– Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

  

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przypomniał, że 

petycja wpłynęła 26 stycznia br. Do zbadania sprawy został powołany Zespół kontrolny w 

składzie: Kamil Klimek oraz Zbigniew R. De-Mezer. Kamil Klimek wyjaśnił, że zwrócił się o 

zajęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie do Policji oraz Zarządu Dróg i Zieleni w 

Suwałkach.  

Jak powiedział, odpowiedź z Policji otrzymał 19 lutego br. Z odpowiedzi tej wynika, że 

zgłoszenia o przekraczaniu prędkości na ul. Franciszkańskiej były zgłaszane na krajowej 

mapie bezpieczeństwa. Patrole, które sprawdzają tego typu zgłoszenia nie stwierdziły tego, co 

– jak napisano – nie oznacza, że takie zachowania nie mają miejsca, ponieważ stan i jakość 

drogi może poniekąd do nich zachęcać.  

Jak powiedział, z pisma wynika również, że aby poprawić bezpieczeństwo na wskazanym 

odcinku ul. Franciszkańskiej warto rozważyć przebudowę istniejącego przejścia dla pieszych 

poprzez zastosowanie wyniesionego przejścia, co znacznie zwiększyłoby widoczność 

pieszych, ale również skutecznie zmusiłoby kierowców do zmniejszenia prędkości. Jeśli 

chodzi o montaż luster, które poprawiałyby widoczność pojazdom włączającym się do ruchu, 

Policja rekomenduje, aby takie rozwiązania zastosować na wskazanym odcinku drogi.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że temat został przeanalizowany 

z Dyrektorem ZDiZ w Suwałkach i zapadła decyzja o tym, że zostanie wykonane wyniesione 

przejście dla pieszych trwale zespolone z jezdnią oraz we właściwym miejscu zostanie 

zainstalowane lustro, które zwiększy bezpieczeństwo. Te rozwiązania powinny zwiększyć 

bezpieczeństwo mieszkańców.   

 

Mariola Karpińska powiedziała, że mieszkańcy prosili również o zwrócenie uwagi na drugie 

przejście naprzeciwko bloku nr 75. Jak powiedziała, jest tam już próg zwalniający, jednak 

mieszkańcy prosili, aby przesunąć ten próg ze względu na to, że samochody wjeżdżają na 

przystanek autobusowy  

 

Tomasz Drejer – Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni wyjaśnił, że przepisy dotyczące lokalizacji 

progów wyspowych obligują do usytuowania ich przynajmniej 30 m od przejścia dla 

pieszych. Jedyna możliwością zastosowania na przejściu dla pieszych progu zwalniającego 

jest budowa albo wyniesionego przejścia dla pieszych albo wyniesionego całego 

skrzyżowania. Dodał, że sprawa ta była już zgłaszana wielokrotnie przez mieszkańców.  

 

Jacek Roszkowski zapytał, jak długo omawiany odcinek ul. Franciszkańskiej jest 

użytkowany.  
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Tomasz Drejer odpowiedział, że ok. 6 miesięcy. Podkreślił, że trzeba mieć na uwadze to, na 

co w petycji zwracają uwagę mieszkańcy, czyli że jest to droga, którą dzieci chodzą do szkoły 

podstawowej. Nie można czekać na nieszczęście, tylko działać, jak najszybciej, aby poprawić 

bezpieczeństwo mieszkańców.  

 

Kamil Klimek dodał, że na etapie analizy tej petycji w ramach działań Zespołu kontrolnego 

udał się na ul. Franciszkańską i był świadkiem tego, z jaką prędkością jeżdżą tamtędy 

samochody.  

Powiedział, że według niego standardem, do którego trzeba dążyć jest to, aby w okolicach 

takich miejsc, jak szkoły były te wyniesione przejścia dla pieszych, bo to zwiększa 

bezpieczeństwo.  

 

Następnie Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji powiedział, że został przygotowany 

projekt uchwały, jednak z uwagi na to, że odpowiedź z Policji wpłynęła w dniu dzisiejszym, 

natomiast odpowiedzi pisemnej z ZDiZ jeszcze nie ma a informacje były przekazane drogą 

telefoniczną, brakuje uzasadnienia. Podkreślił, że nie ulega wątpliwości, że Komisja idzie w 

kierunku uwzględnienia tej petycji. Poprosił o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie 

uwzględnienia petycji mieszkańców dotyczącej poprawy bezpieczeństwa na ulicy 

Franciszkańskiej w Suwałkach. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

przyjęciem opinii. 

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja przyjęła opinię Komisji w sprawie petycji mieszkańców dotyczącej poprawy 

bezpieczeństwa na ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

projektem uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -  5 radnych 

przeciw                                       -   0  

wstrzymało się od głosu             -   0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uwzględnienia petycji 

mieszkańców dotyczącej poprawy bezpieczeństwa na ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach. 

Ad pkt. 4 

Wolne wnioski.  
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Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji powiedział, że w ostatnim czasie wpłynęły 2 

skargi i petycja. Zapowiedział, że zostaną wyznaczone zespoły kontrolne do zbadania 

poszczególnych spraw.  

 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.            

            

 

                                                                                                  Przewodniczący                                                                 

                                                                                Komisji Skarg, Wniosków i Petycji                                     

 

                                                                                                  Kamil Klimek                                                                    

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    
Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


